
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 19. april 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Spørgsmål 279
Af rapporten ”Udhuling af kontanthjælpen – En analyse af kontanthjælpens udvikling 
gennem 30 år” udgivet af CEVEA den 20. februar 2024, fremgår det, at kontanthjælpen 
siden 90’erne er blevet udhulet i en sådan grad, at kontanthjælpsmodtageres indkomst 
efter skat skulle være 30 pct. højere i dag, hvis den skulle have fulgt med udviklingen i 
lønindkomsten efter skat. Det betyder, at kontanthjælpsmodtagere i dag er blevet markant 
fattigere end resten af det danske samfund, og at indkomsttabet, hvis man rammes 
af arbejdsløshed eller falder ud af dagpengesystemet, er blevet meget større. Hvad er 
ministerens holdning til, at kontanthjælpen er blevet udhulet, så kontanthjælpsmodtagere 
i dag er langt fattigere end resten af befolkningen, og at dette går udover lønarbejderes 
styrkeposition, når der skal forhandles løn med arbejdsgiverne?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Victoria Velasquez (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Victoria.Velasquez@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjarne Laustsen
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